

# 中国刑警学院学报

主管：中华人民共和国公安部  
主办：中国刑事警察学院



## JOURNAL OF CRIMINAL INVESTIGATION POLICE UNIVERSITY OF CHINA



2016.4



2016.4

(总134期)

季刊

1983年创刊

12月出版

公安政法  
系统发行

编委会主任  
郝宏奎

编委会副主任  
袁广林

主编  
刘冲

办公室主任  
王英哲

责任编辑  
于萍  
李艳华  
郭帅  
孟凡骞  
王楠  
焦娇

执行编辑  
孟凡骞

主管  
中华人民  
共和国公安部

主办  
中国刑事警察  
学院

# 中国刑警学院学报

## 目录

### 视频监控与侦查

- 3 警察对天网监控态度的实证研究 马静华 张激瀚 王琴  
10 视频监控技术体系评估及系统建设 ——以挪威警察大学视频监控实验评估为例 王晨 王刚  
16 视频侦查中背景重构方法研究 杨洪臣 刘松 魏东 等

### 刑事犯罪侦查

- 20 证据环境论 陈闻高  
27 利用微信开设赌场犯罪的认定与侦防 曹威 蔡鑫  
32 电信网络新型防控体系研究 林伟

### 缉毒禁毒

- 36 全球视野下的禁毒理论与实务 ——毒品治理战略与技术国际论坛综述 王锐园 关纯兴

### 治安防控

- 40 情境预防理论视野下的街头扒窃问题研究 ——以A省B市为例 屈佳 吕相季哲

### 经济犯罪侦查

- 45 互联网非法集资犯罪“加盟型”共犯的认定与证据规格 ——以“e租宝”互联网非法集资案为研究视角 王全 陈祥民 李盛楠

### 网络犯罪侦查

- 49 基于空间行为分析模型的网络犯罪侦查策略研究 黄淑华

### 痕迹检验

- 54 变造指纹印痕辨别及检验技术研究 陈宇 张学杰 顾春光 等  
58 “502”胶熏显法显现非汗液手印的研究 柳晓光 舒谷辰

### 声像检验

- 61 法庭说话人识别语音数据库的构建 张翠玲 Geoffrey Stewart Morrison  
65 咳嗽音特征在话者识别中参考价值的相关研究 申小虎 金恬 张长珍 等

### 文件检验

- 69 第五套百元人民币印制特征的比较鉴别 林红 孟庆博  
72 字迹色痕与纸张色泽感光度鉴别仪的研究 于彬 王帅帅 杜英杰

### 法医检验

- 75 山西汉族人群17个Y-STR基因座遗传多态性研究 马沁雅 刘永康

### 刑事化验

- 77 GC/MS快速测定射击残留物中二号中定剂二甲基二苯脲2例 周拓 刘俊康 伟



No.4 2016

(Sum 134)

## Quarterly

Started  
Publication  
in 1983

Published  
in Dec.

Director of  
Editorial  
Committee  
HAO Hong-kui

Vice Director of  
Editorial  
Committee  
YUAN Guang-lin

Chief Editor  
LIU Chong

Chief of Office  
WANG Ying-zhe

Duty Editor  
YU Ping  
LI Yan-hua  
GUO Shuai  
MENG Fan-qian  
WANG Nan  
JIAO Jiao

Executive  
Editor  
MENG Fan-qian

Competent  
Authorities by  
Ministry of Public  
Security of PRC

Sponsored by  
Criminal  
Investigation  
Police University  
of China

## Video Surveillance and Investigation

- 3 Empirical Study of Police Attitude Towards Skynet Surveillance MA Jing-hua ZHANG Lian-han WANG Qin  
10 Evaluation and System Construction of Video Monitoring Technology System — Taking “Video Monitoring Scheme Evaluation of Norwegian Police University” as an Example WANG Chen WANG Gang  
16 Research on the Background Reconstruction Method in Video Investigation YANG Hong-chen LIU Song WEI Dong et al.

## Criminal Investigation

- 20 The Theory of Environmental Evidence CHEN Wen-gao  
27 Identification and Investigation on the Crime of Opening Casinos by WeChat CAO Wei CAI Xin  
32 Research on the New Crime Prevention and Control System of Telecommunication Network LIN Wei

## Narcotics Control

- 36 Anti-drug Theory and Practice Under the Global Perspective — A Comprehensive Review of International Forum on Drug Control Strategy and Technology WANG Rui-yuan GUAN Chun-xing

## Public Order Maintenance

- 40 Study on the Situational Crime Prevention Theory of Street Pick-pocketing Crime — Taking B City of A Province as an Example QU Jia LVXIANG Ji-zhe

## Economic Crime Investigation

- 45 Identification and Evidence Specification of the Franchise-styled Accomplices of Internet Illegal Funding Crimes — From the Perspective of “E-Zubao” Illegal Funding Criminal Case WANG Quan CHEN Xiang-min LI Shen-nan

## Cyber Crime Investigation

- 49 Research on Investigation Countermeasures of Cybercrime Based on Space Behavior Analyses Model HUANG Shu-hua

## Trace Examination

- 54 Study on the Identification and Inspection Technology of the Altered Fingerprint CHEN Yu ZHANG Xue-jie GU Chun-guang et al.  
58 Research on the Development of Non-sweat Fingerprint by 502 Glue Smoke Revealing Method LIU Xiao-guang SHU Gu-cheng

## Acoustic Image Examination

- 61 Construction of the Voice Database for Forensic Speaker Recognition ZHANG Cui-ling Geoffrey Stewart Morrison  
65 Research on the Reference Value of Cough Sound Features in Speaker Recognition SHEN Xiao-hu JIN Tian ZHANG Chang-zhen et al.

## Document Examination

- 69 Comparison and Identification on the Printing Characteristics of the Fifth Set of RMB 100 LIN Hong MENG Qing-bo  
72 Research on Instrument of Identifying the ISO of Handwriting Color Mark and Paper YU Bin WANG Shuai-shuai DU Ying-jie

## Forensic Medicine Examination

- 75 Study on Genetic Polymorphisms of 17 Y-STR Loci in Shanxi Province MA Qin-ya LIU Yong-kang

## Criminal Chemical Examination

- 77 Determination of N, N'-Dimethyl-carbanilide in Gunshot Residue by GC/MS ZHOU Tuo LIU Jun KANG Wei

中国刑警学院学报

季刊 1983年创刊

2016年第4期 总期134期

Journal of Criminal Investigation Police University of China

Quarterly Started Publication in 1983

No.4 2016 Sum 134

出版发行 中国刑事警察学院编辑部

编辑部地址 沈阳市皇姑区塔湾街83号

邮政编码 110035

因特网信箱 bjb86982070@163.com

电话 (024) 86982783

印刷 中国刑事警察学院印刷厂

发行范围 国内外发行

Published / Distributed by Editorial Department of

Criminal Investigation Police University of China

Address No.83 Tawan Street Huanggu District Shenyang

Postcode 110035

E-mail bjb86982070@163.com

Tel (024) 86982783

Printed by Printing House of

Criminal Investigation Police University of China

Distribution range Domestic and Overseas

国际标准刊号 ISSN2095-7939

国内统一刊号 CN21-1310/N

定 价 15.00元



9 772095 793150